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sport

Moderní pětiboj je sport, který většinou nestojí v centru 
pozornosti, i když čeští pětibojaři patří ke světové špičce 
a z olympiád a mistrovství světa málokdy přijíždějí bez 

medaile. Letos vzbudil nadšení pětibojař David Svoboda, 
který získal zlatou medaili na OH v Londýně.

Moderní pětiboj
   a střelba laserem
                                                                                          Ing. Ivan CHLUDIL, foto aUtor

Ve 
Střelecké revui jsme se 
o moderním pětiboji 
zmiňovali naposledy asi 
před dvěma roky v sou-

vislosti s pokusy přejít od střelby ze 
vzduchových pistolí na lasery. Pro 
většinu pravověrných střelců tím tento 
sport ztratil kouzlo (a mimochodem, 
podobným směrem se asi 
bude vyvíjet přinejmen-
ším také biatlon). 

Požádali jsme Mgr. 
Jakuba Kučeru, tre-
néra české seniorské 
reprezentace, předsedu 
komise vrcholového spor-
tu Českého svazu moderní-
ho pětiboje a osobního kou-
če našich nejlepších pětibojařů 
včetně Davida Svobody, o rozhovor 
a přiblížení moderního pětiboje v nej-
modernější podobě.

Moderní pětiboj zná málo lidí, takže 
budeme muset začít od historie. Jak 
tento sport vznikl? Prý to byl původně 
výcvikový program armádních dů-
stojníků?

to je velice rozšířený omyl. První byl 
sport a až později se stal součástí vojen-
ského výcviku. Myšlenka sportovního 

�� Olympijský vítěz 
David Svoboda  
na křtu knihy  
o londýnských  
hrách

víceboje, který by testoval hlavně 
všestrannost sportovců, pochá-
zí z antiky. o obnovení původní 

antické myšlenky a současnou 
podobu moderního pětiboje se 

zasloužil zakladatel novodobých 
olympijských her baron Pierre de 
Coubertin. Do olympijského 
programu byl moderní 
pětiboj zařazen popr-
vé ve Stockholmu 

�� Mgr. Jakub Kučera střílí 
z laserové pistole

�� Zářič Apeom  
na vzduchové pistoli  
Steyr LP10  
Junior
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